

CW #282
###



Minister
Employment and Immigration

Ministre
Emploi et Immigration

For Release

Pour publication

Date
Subject

February 23, 1981
81-4

Date
Sujet



Employment and Immigration Minister Lloyd Axworthy and Marlene Pierre-Aggamaway, President of the Native Women's Association of Canada (NWAC) today announced the creation of a Joint Working Group consisting of representatives of the Association and the Canada Employment and Immigration Commission (CEIC). The Group's mandate is to develop a long-term strategy to meet the employment needs of Native women.

The Group will be made up of four persons chosen by NWAC and four representatives from the CEIC appointed by the Minister. It will be jointly chaired by the President of NWAC Marlene Pierre-Aggamaway and a chairperson appointed by Mr. Axworthy.

"I believe that Native women are doubly disadvantaged in their search for meaningful employment. It's time their special needs were given special consideration," the Minister said. "This will set the stage for better co-ordination of program deliveries and for a new active involvement of Native women in the development of employment strategies."

The creation of the Working Group is the follow-up to a proposal made last September to a conference of Native CEIC personnel and Native spokespersons, where NWAC President Marlene Pierre-Aggamaway said that "aid is not enough" and called for increased co-operation between government and Native women.

"We need to know more about Native women across Canada, if employment policies and programs are to have any significant impact on their situation. The creation of the Joint Working Group is an important step in that direction," she said.

The Working Group will examine, on an on-going basis, existing employment programs and will develop employment strategies as a complement to the Native employment policy.

The Minister also announced that the CEIC would provide resources to NWAC so they may employ a staff person whose function would be to act as a liaison with Native women across Canada. In addition, 10 per cent of CEIC Native Training allocations in each region will be set aside for the training of Native women.

The Working Group will hold its first meetings in mid-March and is expected to present its first report in June.

Atlantis: A Women's Studies Journal
Box 294
Acadia University
Wolfville, Nova Scotia

(Des) Luttés et des rires
des femmes
C.P. 687, Succ. M
Montréal, Québec
H2X 3N4
Tel. (514) 721-3218

Entrelles
P.O. Box 1398, Station B
Hull, Québec
H8X 3Y1
Tel. (819) 777-3680

La vie en rose
4329 Henri-julien
Montréal, Québec
H2W 2K7
Tel. (514) 842-7420

Broadside
P.O. Box 494, Station P
Toronto, Ontario
M5S 2T1
Tel. (416) 362-4528

Canadian Women's Studies/
les cahiers de la femme
651 Warden Avenue
Scarborough, Ontario
M1L 3Z6

Fireweed
P.O. Box 279, Station 'B'
Toronto, Ontario
M5T 2W2

Healthsharing
Box 230, Station 'M'
Toronto, Ontario
M6S 4T3
Tel. (416) 968-1363

Hysteria
Box 2481, Station 'B'
Kitchener, Ontario
N2H 6M3

Northern Woman Journal
316 Bay Street
Thunder Bay 'P', Ontario
P7B 1S1

Resources for Feminist Research/
Documentation sur la recherche féministe
O.I.S.E.
252 Bloor Street W, Suite 313
Toronto, Ontario
M5S 1V6

Status of Women News/
Statut de la femme
40 St. Clair Avenue E., Suite 306
Toronto, Ontario
M4T 1M9
Tel. (416) 922-3246

no longer publishing

Tightwire
Box 515
Kingston, Ontario
K7L 4W7

Women and Environments
c/o Faculty of Environmental Studies
York University
4700 Keele Street
Downsview, Ontario
M3J 2R2
Tel. (416) 667-3012

Manitoba Women's Newspaper
Box 551
Winnipeg, Manitoba
R3C 2J3

Prairie Woman
P.O. Box 4021
Saskatoon, Saskatchewan

Calgary Women's Newspaper
c/o YWCA
320 - 5th Avenue S.E.
Calgary, Alberta
T2G 0E5
Tel. (403) 262-1873



Minister
Employment and Immigration

Ministre
Emploi et Immigration

For Release

Pour publication

Date
Subject

Date
Sujet

Le 23 février 1981
81-4

Le ministre d'Emploi et Immigration Canada, M. Lloyd Axworthy et Madame Marlene Pierre-Aggamaway, présidente de l'Association des femmes autochtones du Canada (AFAC), ont annoncé aujourd'hui la mise sur pied d'un groupe de travail conjoint (formé de représentants de l'Association des femmes autochtones du Canada et de la CEIC) pour élaborer une stratégie à long terme visant à répondre aux besoins des femmes autochtones qui désirent un emploi.

Le Groupe sera composé de quatre personnes choisies par l'Association des femmes autochtones du Canada et de quatre représentants de la Commission nommés par le Ministre. La coprésidence sera confiée à Madame Marlene Pierre-Aggamaway, présidente de l'Association, et à une autre personne nommée par M. Axworthy.

"Je crois que les femmes autochtones sont défavorisées à double titre dans leur recherche d'un emploi épanouissant. Il est temps d'apporter à leurs besoins une attention toute particulière, de dire le Ministre. Nous allons nous orienter résolument vers une meilleure coordination de la prestation des programmes et un nouvel engagement positif des femmes autochtones dans l'élaboration de stratégies d'emploi."

La formation du groupe de travail fait suite à une proposition formulée en septembre dernier lors d'une conférence du personnel autochtone de la CEIC et d'autres porte-parole des autochtones où Madame Marlene Pierre-Aggamaway, présidente de l'Association des femmes autochtones du Canada, déclarait que "l'aide ne suffit pas" en insistant sur une coopération accrue entre le gouvernement et les femmes autochtones.

"Nous avons besoin de connaître davantage les femmes autochtones du Canada si nous voulons que les politiques et programmes d'emploi améliorent sensiblement leur situation. La mise sur pied du groupe de travail conjoint constitue un pas important dans la bonne direction," ajouta-t-elle.



Le groupe de travail étudiera d'une façon soutenue les programmes d'emploi actuels et établira des stratégies pour compléter la politique d'emploi des autochtones.

Le Ministre a aussi annoncé que la CEIC accorderait une subvention à l'AFAC lui permettant d'embaucher une personne qui servirait de liaison avec les femmes autochtones partout au Canada. De plus, 10% des sommes consacrées par la CEIC à la formation des autochtones dans chaque région seront mises de côté pour la formation des femmes autochtones.

Le Groupe tiendra ses premières assemblées à la mi-mars et on s'attend à ce qu'il présente son premier rapport en juin.

